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Beslutningsreferat fra mødet i den Nationale 
Hjortevildtgruppe 
 

 

 
Deltagere  
 Jan Eriksen, formand 

 Claus Lind Christensen, Danmarks Jægerforbund  

 Peter Busck, Dansk Skovforening 

 Henrik Bertelsen, Landbrug & Fødevarer 

 Anders Larsen, Miljøstyrelsen, sekretær  
 
 
Tid: Mandag den 22. januar 2024 
Sted: TEAMS møde 8.30-10.00     
 

Dagsordenspunker  
 

 Godkendelse af dagsorden  

 Siden sidst 

 Refleksioner på rapport fra Anders Jarnemo 

 Drøftelse af udkast til; 

 Målhierarki (bilag a),  

 Mulige virkemidler (bilag b) 

 Arbejdet med problemformuleringen i de regionale grupper 

 Dagsorden for "Hjortedøgnet 24" (Det der tidligere hed kollokvium)  

 Næste møde 

 Eventuelt  
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Referat  
 

Ad Godkendelse af dagsorden  
Dagsordenen blev godkendt  
 
Ad Siden sidst 
Der var en kort drøftelse af emnet herunder nedslag fra Jan Eriksens sidste samtale med 
ministeren. Jan oplyste, at ministeren deltager til næste rådsmøde, med deraf følgende 
muligheder for at stille spørgsmål direkte til ministeren.  
 
Ad Refleksioner på rapport fra Anders Jarnemo 
Der var en kort drøftelse af emnet. Der var enighed om, at der i forhold til en kommende 
præsentation fra Anders Jarnemo med fordel kunne opfordres til at adressere en række 
forskelle mellem Danmark og Sverige, herunder;  

- En helt anden størrelse af både landet, skovarealerne, populationstætheden, mv.  
- En anden jagtkultur, herunder med afsæt i blandt andet elgforvaltning, m.v. der i 

adskillige årtier har været forvaltet med afsæt i kvoter.  
 
Derudover var var enighed om, at der i forbindelse med en fremtidig præsentation også 
skulle fokuseres på følgende;  

- Jagtkulturen i Sverige vs. Danmark. Det kan bidrage til en diskussion af dansk 
jagtkultur, der skal ændres hvis de nuværende målsætninger i forvaltningen skal 
indfris.  

- Baggrunden for forvaltningen i Sverige, der i vid udstrækning har hjortevildtets tarv 
som omdrejningspunkt.   

- Hovedfokus på Skåne, da landskaber er mest sammenlignelig med Danmark  
- Nogen opmærksomhed på forvaltningen i det øvrige Sverige fvsa. ”Bottom up” 

tilgangen med myndighedsgodkendelse af ”samforvaltningsområder” og det 
kollektive ansvar.  

- Bedre figurer / billeder til at illustrere jagttider, områder, m.v.  
 
Der var også enighed om, at der så vidt muligt bør indspilles en video med Anders Jarnemo 
til det kommende møde med de regionale grupper, hvor han taler engelsk som undertekstes 
på dansk.  
 
Der var i forbindelse med drøftelsen af ovenstående også enighed om at målsætningerne 
fastholdes for hjortevildtet. Viser det sig at viljen ikke er til stede, - så må målsætningerne 
eventuelt revideres i lyset af det kommende møde de regionale grupper.  
 
Det aftales, at sekretæren i samarbejde med Jan Eriksen laver et udkast til et storyboard for 
en video med Anders Jarnemo.  
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Ad Drøftelse af udkast til; 

 Målhierarki (bilag a),  
 Mulige virkemidler (bilag b) 

 
Der var en kort drøftelse af målhierarki. Der var i den forbindelse enighed om følgende;  

- Ved den overordnede strategiske målsætning skal ordet ”Fastholdes” fjernes. Den 
nuværende forvaltning anses ikke bæredygtig og der er derfor ikke noget der skal 
”fastholdes”.  

- Der er en ”dobbelt” henvisning til ”spredning af bestandene” under de 
grundlæggende mål, hvilket bør fjernes.  

- Der skal arbejdes med de grundlæggende mål, så de får mere intuitive / dækkende 
betegnelser. Dette gøres mere udførligt i lyset at Hjortevildtdøgnet 2024.  

 
For så vidt angår virkemidlerne var der enighed om;  

- Alle virkemidler er i denne fase i spil, herunder også natjagt, m.v., hvis nogen ønsker 
at drøfte dette.  

- Sprossefredninger og jagttider udgør to separate virkemidler og bør opføres som 
sådant i bruttokataloget.  

- Det besluttes at ”afsætning af vildt” (slagtehuse, mv.) skal have sin egen ”rubrik / 
kasse” 
 

Ad Arbejdet med problemformuleringen i de regionale grupper 
Der var en kort drøftelse af emnet uden egentlige konklusioner. Det er dog vigtigt, at have 
tidsaspektet for øje i forhold til de regionale grupper. Jo mere tid jo bedre.  
 
Ad Dagsorden for "Hjortedøgnet 24" (Det der tidligere hed kollokvium)  
Jan Eriksen pointerede indledningsvist, at det kommende møde hedder 
”Hjorevildtdøgnet24”, - forkortet HVD24. Dette med henblik på at understrege, at det ikke 
kun handler om hjorte, men om hjortevildtet inkl. hundyr og kalve.   
 
Der var enighed om at der skulle være en passende balance mellem praktikere og 
praksisnære forvaltere. Der var også enighed om, at dette kunne opnås med det påtænkte 
program for dagen med tilhørende oplægsholdere. Det aftales, at sekretæren udsender en 
”Flyer” med overordnet indhold for mødet til de regionale grupper. En konkret dagsorden 
med præcist indhold udsendes senere.  
 
Ad Næste møde 
Det aftales, at Jan Eriksen og sekretæren drøfter hvilke informationer, videomateriale, m.v., 
der skal sendes ud til de regionale hjortevildtgrupper samt hvornår og med hvilken eventuel 
deadline for respons.  
 
De vil på næste møde desuden være en drøftelse af en revidering af kommissoriet for NHG.  
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Eventuelt  
Der var ingen emner til eventuelt.  
 
 


